
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ 

သတင္းစာစဥ္
အမွတ္ (၂၁)၊ ဒီဇင္ဘာ ၂ဝ ရက္၊ ၂ဝ၁၆

၁

ဒီဇင္ဘာ ၉ ၊ ၂ဝ၁၆ 

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရက လႊတ္ 
ေတာ္သို႔ တင္ျပခဲ့သည့္ ဘတ္ဂ်က္မွာ ယခင္ 
အစိုးရလက္ထက္က ဘတ္ဂ်က္ႏွင့္ တူညီေန 
ၿပီး အေျပာင္းအလဲမ်ားကို မေတြ႔ရဟု လႊတ္ 
ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားက ေဝဖန္လုိက္သည္။

၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အတြက္ ရသံုးမွန္း 
ေျခေငြစာရင္းလ်ာထားခ်က္တြင္ သံုးေငြ 
အျဖစ္ က်ပ္ ၄၂၄ ဒသမ ၁ ဘီလ်ံႏွင့္ သံုးေငြ 
အျဖစ္ က်ပ္ ၃၀၂ ဒသမ ၅ ဘီလ်ံ လ်ာထား 
သည္ဟု ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရက 
ဒီဇင္ဘာ ၈ ရက္ေန႔တြင္ လႊတ္ေတာ္သုိ႔ တင္ 
သြင္းခဲ့သည္။ လိုေငြ က်ပ္ ၁၂၁ ဒသမ ၆ 
ဘီလ်ံကိုမူ ေကာက္ခံရရွိမည့္ အခြန္မ်ားျဖင့္ 
ျဖည့္ဆည္းသြားမည္ဟု ေဖာ္ျပထားသည္။

အဆိုပါ ဘတ္ဂ်က္လ်ာထားခ်က္ႏွင့္ 
ပတ္သက္ၿပီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၁၉ 
ဦးက ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကရာတြင္ ဘတ္ဂ်က္ႏွင့္ပတ္ 
သက္ၿပီး ေလ့လာရန္ အခ်ိန္လံုေလာက္စြာ 
မရရွိျခင္းအပါအဝင္ မလိုအပ္သည့္ စီမံကိန္း 
မ်ားပါဝင္ေနမႈကို ကိုယ္စားလွယ္အမ်ားစုက 
ေဝဖန္ခဲ့ၾကျခင္းျဖစ္သည္။

ဦးေနဘုန္းလတ္ (သဃၤန္းကြၽန္းမဲဆႏၵနယ္ ၁) 
“လက္ရွိအစုိးရရဲ႕ ဘတ္ဂ်က္ပံုစံနဲ႔ 

ယခင္အစိုးရရဲ႕ ဘတ္ဂ်က္က တစ္ပံုစံတည္း 
ျဖစ္ေနတယ္။ ယခု ဘတ္ဂ်က္မွာလည္းပဲ 
အရင္ႏွစ္နည္းတူ ေဂါက္ကြင္းေတြ ပါေနေသး 
တယ္။ ၿပီးေတာ့ တံတားတည္ေဆာက္ဖို႔ ေငြ 
ေတြ ေတာင္းခံခ်က္ေတြကလည္း အရင္ႏွစ္ 
ေတြထက္ အမ်ားႀကီး ကြာဟေနတာကို ေတြ ႔ 
ရပါတယ္။အစိုးရသစ္ရဲ႕ ေျပာင္းလဲခ်ိန္တန္ၿပီ 

ဆိုတဲ့မူဝါဒနဲ႔ ကြ်န္ေတာ္တို႔ေတြ ေရြးေကာက္ပြဲ 
ဝင္ခဲ့ၾကတယ္။ အစိုးရရဲ႕ အဓိက မူဝါဒအရ 
ျပည္သူကို ကုိယ္စားျပဳတဲ့စနစ္နဲ႔ သြားေန 
တယ္။ ဒါေပမယ့္ ခုေရးဆြဲတဲ့ ကိစၥမွာေတာ႔ 
ျပည္သူမေျပာနဲ႔ လႊတ္ေတာ္ထဲက လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ကိုေတာင္ ကိုယ္စားမျပဳႏိုင္ 
ဘူး။ လႊတ္ေတာ္ထဲက လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္ေတြရဲ႕အေနအထားကိုေတာင္ ေမွးမွိန္ 
ရာ ေရာက္ေစတယ္။ ကိုယ္စားလွယ္ေတြနဲ႔ 
အတူ အားလံုး ပူးေပါင္းပါဝင္ ေဆာင္ရြက္မႈနဲ႔ 
ေရးဆြဲတဲ႔ ဘတ္ဂ်က္ျဖစ္ဖို႔လိုပါတယ္။ ၿပီး 
ေတာ့ ဘတ္ဂ်က္ကုိၾကည့္ရင္ ႏိုင္ငံတစ္ႏိုင္ငံ 
ရဲ႕အစိုးရက ဘယ္လုိအစိုးရလဲဆိုတာ သိရပါ 
တယ္။ လက္ရွိအစုိးရအေနနဲ႔ ယခင္အစုိးရရဲ႕ 
ဘတ္ဂ်က္ပံုစံအတိုင္းသာ ရွိေနဆဲဆိုရင္ 
သိကၡာက်ပါတယ္။” 

ေဒၚၾကည္ျပာ (ေက်ာက္တံတားမဲဆႏၵနယ္ ၁) 
“တစ္ခ်ဳိ႕ေနရာေတြမွာ ဘတ္ဂ်က္ေငြနဲ႔ 

ပတ္သက္လို႔ ထပ္ကာတစ္လဲလဲ ပါေနပါ 
တယ္။ ၿပီးေတာ့ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္႐ံုးရဲ႕ ဘတ္ 
ဂ်က္ေငြထဲမွာ မႏွစ္က ေကာ္ပီစက္ရွစ္လံုး 
ဝယ္ထားၿပီးေသာ္လည္း၊ ဒီႏွစ္ဘက္ဂ်က္ထဲ 
တြင္ ၄၂ လံုး ထပ္ပါေနပါတယ္။ ၎ေငြေတြ 
ဟာ ျပည္သူမ်ား၏ ေငြျဖစ္တဲ့အတြက္ 
ေၾကာင္႔ ခ်ိန္ဆၿပီး လုပ္ေစလိုပါတယ္။ ကြၽန္မ 
တို႔ၿမိဳ႕နယ္မွာ စည္ပင္ဝန္ထမ္းအိမ္ရာ မရွိ 
သလို အိမ္သာလည္းတစ္လံုးမွ မရွိပါဘူး။ ဒါ 
ေၾကာင့္မို႔လို႔ ဒီမိုကေရစီႏိုင္ငံအေနနဲ႔ ျပည္သူ 
မ်ားကို ဘတ္ဂ်က္ေငြနဲ႔ပတ္သက္လို႔ ပြင့္ပြင့္ 
လင္းလင္း ခ်ျပသင့္ပါတယ္။”
(ကုုိးကား - http://frontiermyanmar.net/mm/news/ 

3509  မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္။)

ရန္ကုန္တုိင္းအစိုးရဘတ္ဂ်က္တြင္ အေျပာင္းအလဲမ်ား

မေတြ ႔ရဟု လႊတ္ေတာ္အမတ္မ်ား ေဝဖန္

ဒီဇင္ဘာ ၉ ၊ ၂ဝ၁၆

ဒုတိယအႀကိမ္ ကရင္ျပည္နယ္ လႊတ္ 
ေတာ္ တတိယပံုမွန္အစည္းအေ၀း ပၪၥမေန႔ 
ကို (၉-၁၂-၂ဝ၁၆)ရက္ေန႔၊ (၁၃:ဝဝ)နာရီ 
အခ်ိန္တြင္ ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ံုး 
အစည္းအေဝးခန္းမ၌ က်င္းပျပဳလုပ္ခ့ဲသည္။ 
အစည္းအေ၀းတြင္ “၂ဝ၁၇-၂ဝ၁၈ခု၊ ဘ႑ာ 
ေရးနွစ္ ကရင္ျပည္နယ္၏ ဘ႑ာေငြအရ 
အသုံးဆိုင္ရာ ရသုုံးမွန္းေျခေငြစာရင္းလ်ာထား 
ခ်က္”အား အတည္ျပဳေပးနိုင္ရန္အတြက္ 
ျပည္နယ္စီမံကိန္း၊ ဘ႑ာေရးႏွင့္စည္ပင္သာ
ယာေရး၀န္ႀကီးဌာန ဝန္ႀကီးဦးသန္းနိုင္က 
အဆိုတင္သြင္းခဲ့သည္။ ထိုု႔ေနာက္ ဖာပြန္ၿမိဳ႕ 
နယ္မဲဆႏၵနယ္ အမွတ္(၂)မွ ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေစာဝင္းထိန္က 
ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့ၿပီး ယင္းေငြစာရင္းလ်ာ 
ထားခ်က္ကို အတည္ျပဳရန္ ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္၏ သေဘာတူညီခ်က္ရယူခဲ့သည္။ 

ဆက္လက္၍ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက သေဘာတူညီၾက 
သည့္အတြက္ “၂ဝ၁၇-၂ဝ၁၈ခု၊ ဘ႑ာေရး 
နွစ္ ကရင္ျပည္နယ္၏ဘ႑ာေငြအရ အသံုး 
ဆိုင္ရာ ရသုံးမွန္းေျခေငြစာရင္းလ်ာထားခ်က္” 
အား ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ အတည္ျပဳခဲ့ 
ေၾကာင္း သိရသည္။ 
(ကုုိးကား - Kayin State Hluttaw Facebook Page မွ 

ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္။)

ကရင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္တြင္ 
၂ဝ၁၇-၂ဝ၁၈ ဘတ္ဂ်က္
လ်ာထားမႈအား အတည္ျပဳ



 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂၁)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး 

လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

သတင္းစာစဥ္

စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္

ျမန္မာသုေတသန ေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၀၀၀၇၅၁၉

၂

က်န္တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ေရးရာေကာ္မတီမ်ားကို ယခင္သတင္းစာစဥ္မ်ားတြင္ ေဖာ္ျပၿပီးျဖစ္ပါသည္။  အခ်က္အလက္အရင္းအျမစ္-EMReF

ဒီဇင္ဘာလ ၁၂၊ ၂ဝ၁၆

ရခိုင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္အေရးေပၚ 
အစည္းအေဝး (၂/၂ဝ၁၆) တတိယေန႔အျဖစ္ 
ဒီဇင္ဘာ ၇ ရက္ေန႔တြင္ ျပဳလုပ္ေသာ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ဘ႑ာေငြအရ အသံုး 
ခန္႔မွန္းေျခစာရင္းလ်ာထားခ်က္ကို ေဆြးေႏြး 
ရာတြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၁၀ ဦးက 
ေဒသဖြံ ႔ၿဖိဳးေရးအတြက္ ပိုမိုသံုးစြဲရန္ လႊတ္ 
ေတာ္တြင္ ေဆြးေႏြးအႀကံျပဳခဲ့သည္။ 

“ေဒသဖြံ ႔ၿဖိဳးေရးအတြက္ တိုက္႐ိုက္ 
အေထာက္အကူျပဳႏိုင္တဲ့ လမ္းပန္းဆက္ 

ရခိုင္ျပည္နယ္၏ ၂ဝ၁၇-၂ဝ၁၈ ဘတ္ဂ်တ္ ေဒသဖြံ ႔ၿဖိဳးေရးအတြက္ 
ပိုမိုသံုးစြဲရန္ လႊတ္ေတာ္တြင္ ေဆြးေႏြး

ဒုုတိယအႀကိမ္ မေကြးတိုုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ေရးရာေကာ္မတီမ်ားဖဲြ ႔စည္းပုံ

ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒  ဦးထြန္းတင္ ဦးေဆာင္ 
သည့္အဖြဲ ႔သည္ ဗန္းေမာ္ၿမိဳ႕နယ္ ဝက္ကုန္း(ေ႐ႊျပည္သာ) 
အေျခခံပညာ အလယ္တန္းေက်ာင္းခြဲ တစ္ထပ္ေက်ာင္း 
ေဆာင္ ေဆာက္လုပ္ထားရွိမႈအား  ဒီဇင္ဘာလ ၁၁ ရက္ေန႔ 
တြင္ သြားေရာက္ၾကည့္႐ႈစစ္ေဆးစဥ္။ 
(ကုုိးကား- Kachin State Hluttaw Facebook Page) 

သတင္းဓာတ္ပံုု

သြယ္ေရးအတြက္ ဘ႑ာေငြ ခြဲေဝလ်ာထားမႈ 
ဟာ ၂ဝ ရာခိုင္ႏႈန္းသာရွိၿပီးေတာ့ အစိုးရ 
ဝန္ထမ္းအိမ္ယာ ေဆာက္လုပ္ေရးမွာ က်ပ္ 
သန္း ၁၅ဝဝ သံုးစြဲမယ္ဆိုတာ မျဖစ္သင့္ပါ 
ဘူး။ ျဖစ္ႏိုင္မယ္ဆုိရင္ လမ္းပန္းဆက္သြယ္ 
ေရးအတြက္ ၅ဝ ရာခိုင္ႏႈန္းထိ သံုးသင့္ၿပီး 
ေတာ့ ဝန္ထမ္းအိမ္ယာ ေဆာက္လုပ္ရာမွာ 
လည္း ေနာင္အနာဂတ္အတြက္ စနစ္တက် 
Plan ခ်ၿပီးေတာ့ လုပ္သင့္ပါတယ္။ အိမ္ယာ 
ေတြကုိလည္း တစ္ထပ္ေဆာင္မဟုတ္ဘဲ ၃ ထပ္ 
ေဆာင္၊ ၄ ထပ္ေဆာင္ ပံုစံမ်ဳိးေဆာက္လုပ္ 
သင့္ပါတယ္”ဟု ဘူးသီးေတာင္မဲဆႏၵ နယ္မွ  

ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္ေဇာ္ျမင့္က တင္ျပ 
ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

ျပည္ေထာင္စုုမွ ျပည္နယ္အတြက္ 
ဘတ္ဂ်က္ခ်ေပးရာတြင္ ယင္းျပည္နယ္မွထြက္ 
သည့္ သယံဇာတမ်ားမွ ရရွိေငြမ်ားကုိလည္း 
ခြဲေဝခ်ေပးသင့္သည္ဟု ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။

“ယခု ျပည္ေထာင္စုက ခ်ေပးလိုက္တဲ့ 
ဘတ္ဂ်တ္ဟာ ျမန္မာႏုိင္ငံမွာ ဒုတိယအဆင္းရဲ 
ဆံုးျဖစ္ေနတဲ ့ရခိငု္ျပညန္ယဖ္ြ႕ံၿဖိဳးေရးအတြက ္
ထိထိေရာက္ေရာက္လုပ္ႏိုင္မွာ မဟုတ္ပါဘူး။ 
ျပည္နယ္အတြက္ ဘ႑ာေငြ ခ်ေပးတဲ့အခါမွာ 
အဲ့ဒီျပည္နယ္က ထြက္တဲ့ သယံဇာတေတြက 
ရရွိတဲ့ေငြေတြကလည္း ခြဲေဝထည့္ေပးသင့္  
ပါတယ္”ဟု လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးေအာင္ဝင္း(ေျမပံုု ၁)က ေျပာသည္။

၂ဝ၁၇-၂ဝ၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြက္ 
ရခုုိင္ျပည္နယ္အစိုးရအတြက္ သံုးစြဲရန္ လ်ာ 
ထားေငြမွာ ၅ဝ ဘီလီယံက်ပ္ခန္႔ ရွိသည္ဟု 
သိရသည္။ 
(ကုုိးကား - နိရၪၥရာ http://burmese.bnionline.net/)

စဥ္ ေရးရာေကာ္မတီ အဖြဲ ႔ဝင္ဦးေရ စုစုေပါင္း

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ္ ျပင္ပပညာရွင္

၁။ လႊတ္ေတာ္ကိုုယ္စားလွယ္မ်ားစိစစ္ေရးႏွင့္ အစိုုးရ၏ အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ားႏွင့္ 

တာဝန္ခံခ်က္မ်ားစိစစ္ေရးေကာ္မတီ
၅ ၁ _ ၆

၂။ ပညာေရး၊ က်န္းမာေရးႏွင့္ လူမႈဖြံ႔ၿဖိဳးတိုုးတက္ေရးေကာ္မတီ ၆ ၁ _ ၇

၃။ ဥပေဒျပဳေရးဆိုုင္ရာေကာ္မတီ ၈ ၁ _ ၉

၄။ တိုုင္းရင္းသားလူမ်ဳိးမ်ားအေရးဆိုုင္ရာ ေကာ္မတီ ၅ ၁ _ ၆

၅။ ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းေကာ္မတီ ၈ ၁ _ ၉

၆။ တရားစီရင္ေရး၊ ဥပေဒေရးရာႏွင့္ တိုုင္ၾကားစာမ်ား၊ အသနားခံစာမ်ား 

စိစစ္ေဆာင္ရြက္ေရးေကာ္မတီ
၁၄ ၁ _ ၁၅

၇။ အလုုပ္သမား၊ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ ျပည္သူ႔အင္အားဆိုုင္ရာေကာ္မတီ ၈ ၁ _ ၉

၈။ ေဆာက္လုုပ္ေရးႏွင့္ ပိုု႔ေဆာင္ဆက္သြယ္ေရးေကာ္မတီ ၈ ၁ _ ၉

၉ ။ သယံဇာတ၊ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္၊ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ဆိုုင္ရာေကာ္မတီ ၈ ၁ _ ၉

၁၀။ စိုုက္ပ်ဳိးေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဆိုုင္ရာဖြံ ႔ၿဖိဳးတိုု္းတက္မႈေကာ္မတီ ၈ ၁ _ ၉



 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂၁)

၃

ဒီဇင္ဘာလ ၁၅၊ ၂ဝ၁၆

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြ႕ဲ၏  ၂ဝ၁၆-၂ဝ၁၇ ဘ႑ာေရး 
ႏွစ္၊ ပထမ (၆) လပတ္အစီရင္ခံစာ၌  ထည့္သြင္းေဖာ္ျပ 
ထားသည့္ အခ်က္အလက္အမ်ားစုတြင္ လြဲေခ်ာ္မႈမ်ား 
ရွိေနေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ သံုးသပ္ 
ထားသျဖင့္  ၎အစီရင္ခံစာကို စိစစ္ျပင္ဆင္ေရးဆြဲၿပီး 
ျပန္လည္တင္ျပေပးရန္ ဒုတိယႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ စတုတၳပုံမွန္အစည္းအေဝး က်င္းပသည့္ ဒီဇင္ဘာ 
၁၄ ရက္ေန႔တြင္ လႊတ္ေတာ္မွဆံုးျဖတ္ခဲ့သည္။

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ ႔၏ ပထမ ၆ လပတ္ (ဧၿပီလ 
မွ စက္တင္ဘာလအထိ) အစီရင္ခံစာတြင္ အဓိကကြဲလြဲမႈရွိ 
ေနသည့္  မြန္ျပည္နယ္႐ွိ ေက်းရြာအုပ္စု ၃၄၁ အုပ္စုတြင္ 
ခိုင္းကြၽဲ၊ ခိုင္းႏြား ၆ သိန္း ၅ ေသာင္း ရွိေနသည္မွာ ကိန္း 
ဂဏန္းကြဲလြဲမႈရွိေနျခင္း၊  နယ္စပ္ေရးရာ-နတလ ဘတ္ 
ဂ်က္ႏွင့္ပတ္သက္၍ လမ္း၊ တံတား ေဆာင္ရြက္ၿပီးစီးမႈ
အေျခအေနမွာလည္း  အစီရင္ခံစာတြင္ ထည့္သြင္းထားမႈ 
မရွိျခင္း၊ ျပည္သူမ်ားနားမလည္ႏိုင္သည့္ အသံုးအႏႈန္း 
ေဖာ္ျပထားျခင္းစသည့္ အခ်က္မ်ားေၾကာင့္ လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္မ်ားက ေထာက္ျပေျပာၾကားခ့ဲျခင္း ျဖစ္သည္။

က်ဳိက္ထိုအမွတ္(၂) မဲဆႏၵနယ္မွ ကုုိယ္စားလွယ္ 
ေဒါက္တာေအးဇံက “ဒီအစိုးရအစီရင္ခံစာ ေလ့လာၾကည့္ 
တဲ့အခါက်ေတာ့ စီးပြားေရးက႑အေနနဲ႔ ေျပာရမယ္ဆို 
ရင္ ကြၽန္ေတာ္တို႔ျပည္နယ္မွာ လယ္ဧက ၇ ေသာင္းေက်ာ္ 
လယ္ယာစိုက္ပ်ဳိးေနတာ ေတြ႕ရပါတယ္၊ ဒါကေတာ့ မွန္ 
ကန္တဲ့အေျခအေနျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေပမယ့္ ခိုင္းကြၽဲ၊ ခိုင္း 
ႏြားကိစၥမွာ ခိုင္းကြၽဲဆိုရင္ ၁ သိန္းေလာက္ရွိၿပီးေတာ့ ခိုင္း 
ႏြားဆိုရင္ ၅ သိန္း ၅ ေသာင္းေလာက္ရိွတယ္၊ အစီရင္ခံစာ 
အရဆိုရင္ ၆ သိန္း ၅ ေသာင္းေလာက္ ရွိမယ္၊ ဒါကေတာ့ 
ေျမျပင္အေျခအေနနဲ႔ ဘယ္လိုမွကိုက္ညီမႈမရွိတဲ့ အေျခ 
အေနျဖစ္ေနတယ္” ဟု ေျပာသည္။

“ဒီ (၆) လပတ္ အစီရင္ခံစာကလည္း ေရွးတုန္းက 
အစီရင္ခံစာနဲ႔ အခ်က္အလက္အေပၚ အေျခခံထားတဲ့ 
သေဘာရွိပါတယ္၊ အစီရင္ခံစာမွာ အခ်က္အလက္ 
လြဲေခ်ာ္ေနတာကလည္း ျပန္လည္စိစစ္ၿပီးေတာ့မွ ေျပာႏို္င္ 
မယ္”ဟု  ပို႔ေဆာင္ဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန ဝန္ႀကီး  
ဦးထြန္းေဌးက ေျပာသည္။ အစီရင္ခံစာကို ျပန္လည္ 
မစိစစ္ရေသးသည့္အတြက္ မည္မ်ွလြဲေခ်ာ္မႈမည္မွ်ရွိသည္ 
ကို မေျပာႏိုင္ေသးေၾကာင္း၊ အစိုးရသစ္သက္တမ္းတြင္ 
အေျခခံက်သည့္ ကိန္းဂဏန္းအခ်က္လက္ျဖစ္ေအာင္ 
ျပန္လည္စိစစ္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကေျပာသည္။
(ကုုိးကား - မြန္သတင္းေအဂ်င္စီ http://burmese.bnionline.net/)

ဒီဇင္ဘာ ၁ဝ၊ ၂ဝ၁၆

လာမည့္ ၂ဝ၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အတြက္ အတည္ျပဳသံုးစြဲရန္ လ်ာထားသည့္ 
မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး၏ ဘ႑ာေငြအရ ရသံုးမွန္းေျခစာရင္း(ဘတ္ဂ်က္)ကို 
အနည္းငယ္ျပင္ဆင္ျဖတ္ေတာက္ကာ တိုင္းလႊတ္ေတာ္က ဒီဇင္ဘာ ၉ ရက္၌ 
အတည္ျပဳခဲ့သည္။

တိုင္းေဒသႀကီး အစုိးရအဖြဲ ႔က လႊတ္ေတာ္သို႔ အတည္ျပဳေပးရန္ တင္ျပလာ 
သည့္ ရသုံးမွန္းေျခေငြစာရင္းပါ လုပ္ငန္းမ်ားအနက္ စြန္ရဲအင္းအပါအဝင္ စဥ့္ကိုင္ 
ၿမိဳ႕နယ္ရွိ ေရကန္အခ်ဳိ႕အား က်ပ္ ၃၈,၂ဝဝ သိန္းေက်ာ္ အကုန္အက်ခံကာ ျပဳျပင္ 
မည့္ လုပ္ငန္းမ်ားကုိ တုိင္းလႊတ္ေတာ္က လုပ္ကုိင္ျခင္းမျပဳရန္ ျဖတ္ေတာက္ခ့ဲသည္။

ထို႔အျပင္မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး  အေထြေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရးဦးစီးဌာနက က်ပ္ 
သိန္း ၂,၉ဝဝ ေက်ာ္ အကုန္အက်ခံ၍ အာစီေလးခန္းတြဲ ေလးထပ္ပါ တုိုင္း႐ံုး 
ေဆာက္လုပ္ရန္ႏွင့္ ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ ၁၄ စီးဝယ္ယူရန္ က်ပ္သိန္း ၂,၈ဝဝ ေတာင္းခံ 
မႈကိုလည္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္က ျဖတ္ေတာက္ခဲ့သည္။ ထို႔အျပင္ က်ပ္သိန္း 
၃ဝ,ဝဝဝ အကုန္အက်ခံ၍ ခ႐ုိင္၊ ၿမိဳ႕နယ္စုေပါင္း႐ုံးႏွစ္႐ုံးတည္ေဆာက္ရန္ ေတာင္း 
ခံထားမႈကိုလည္း တုိင္းလႊတ္ေတာ္က ျဖတ္ေတာက္ခဲ့ၿပီး ယင္းဘ႑ာေငြမ်ားကို 
အမ်ားျပည္သူအတြက္ အက်ဳိးရွိမည့္လုပ္ငန္းမ်ားတြင္ ေျပာင္းလဲသံုးစြဲရန္ လႊတ္ 
ေတာ္က ဆံုးျဖတ္ခဲ့သည္။

‘‘ေဒသဖြံ ႔ၿဖိဳးေရးအတြက္ သံုးစြဲမယ့္ ဘ႑ာေငြက အရမ္းနည္းေနတယ္။ 
ဌာနတြင္းမွာ မျဖစ္မေန လိုအပ္တယ္ဆိုရင္ေတာ့ သံုးစြဲရမွာေပါ့။ အခုဟာက ႐ံုး 
ေတြကလည္း ရွိတယ္။ ယာဥ္ဆိုရင္လည္း ရွိသင့္သေလာက္ ရွိထားတယ္။ 
လက္ရွိအေျခအေနအရလည္း လည္ပတ္လုိ႔ရေနတယ္။ ဒီအခ်ိန္မွာ ေငြေၾကးကုန္ 
က်မႈမ်ားမယ့္ အေဆာက္အအံုႀကီးေတြ  တည္ေဆာက္တာမ်ဳိးမဟုတ္ဘဲနဲ႔ တျခား 
မျဖစ္မေနလိုအပ္တဲ့ အမ်ားျပည္သူအတြက္ အက်ဳိးျပဳမယ့္ေနရာေတြမွာ ပိုသံုးဖို႔ 
အတြက္ ဆံုးျဖတ္တာျဖစ္ပါတယ္’’ဟု ခ်မ္းျမသာစည္ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ အမွတ္ 
(၂)မွ ကိုယ္စားလွယ္ ဦးျမင့္ေအာင္မိုးကေျပာသည္။

သိုု႔ေသာ္လည္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ေလ့လာစိစစ္ခ်ိန္ သံုးရက္ 
သာရရွိျခင္းႏွင့္ အေသးစိတ္အခ်က္အလက္မ်ား မသိရွိရဘဲ အတည္ျပဳရသည့္ 
အေပၚ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ေဝဖန္ခဲ့ပါသည္။
 (ကုုိးကား- www.7daydaily.com မွေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္။)

မႏၲေလးတိုင္းဘတ္ဂ်က္ကုိ အနည္းငယ္ျပင္ဆင္
ျဖတ္ေတာက္၍ တုိင္းလႊတ္ေတာ္အတည္ျပဳ

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ ႔၏ ပထမ ၆ လပတ္ 
အစီရင္ခံစာ ျပန္လည္ျပင္ဆင္ေရးသားရန္ 
လႊတ္ေတာ္ဆုံးျဖတ္

ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒုုတိယအႀကိမ္ အေရးေပၚအစည္းအေဝး (၂/ ၂ဝ၁၆) ကိုု 
ဒီဇင္ဘာလ ၁၃ ရက္တြင္ က်င္းပေနစဥ္။ (ကုုိးကား - ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ Facebook Page)

သတင္းဓာတ္ပံုု


